
گروه ســینما و تلویزیون - سیما 
تیرانــداز هم بــه جمع بازیگــران فیلم 
ســینمایی »کوســه« به کارگردانی علی 

عطشانی اضافه شد.
سیما تیرانداز که سال گذشته اولین 
تجربه همکاری با علی عطشــانی را در 
فیلم »ســلفی با دموکراســی« پشت سر 
گذاشت، امسال در فیلم جدید عطشانی 
با عنوان »کوســه« نیز ایفای نقش خواهد 

کرد.
تیرانــداز کــه بــا بــازی در نقش 
کوتاهی در فیلم »هامون« ساخته داریوش 
مهرجویی به ســینما آمد و سپس در فیلم 
»بانو« ســاخته دیگر داریوش مهرجویی 

بازی کرد، در ســومین تجربه ســینمایی 
خــود با ایفای نقش در فیلم »ســایه های 
هجــوم« نامزد دریافت ســیمرغ بلورین 
بهترین بازیگر نقش اول زن در یازدهمین 
دوره جشــنواره فیلم فجر شــد و پس از 
آن در آثــار متعــددی از جمله فیلم های 
»پاداش سکوت«، »فراری«، »پشت دیوار 

سکوت« و ... حضور یافت.
او همچنیــن بــا نقش آفرینــی در 
سریال های متعددی همچون »بی بی یون«، 
»آژانس دوســتی«، »خانه ای در تاریکی«، 
»حلقه ســبز«، »در چشــم باد«، »وکلای 
جوان«، »پادری«، »دودکش«، »نفس گرم«، 
»ستایش ۱، ۲ و ۳«، »بچه مهندس ۲«، »از 

یاد ها رفتــه«، »هیولا« و... به جایگاه قابل 
توجهی در میان مخاطبان دســت یافت. 
تدریس در دانشــگاه، کارگردانی و ایفای 
نقــش در تئاتر نیــز از دیگر فعالیت های 
سیما تیرانداز است که از آن جمله می توان 
به »مرگ یزدگرد«، »خدای کشتار«، »یک 
دقیقــه و ســیزده ثانیــه«، »تقدیربازان«، 
»نیازمندی ها«، »بوتولیسم« و... اشاره کرد.
فیلم ســینمایی »کوسه« که پیش تولید آن 
از ۱۵ بهمن ماه و در سکوت خبری آغاز 
شده بود و قرار بود از اواسط فروردین ماه 
کلید بخورد، با شیوع کرونا به تعویق افتاد 
و بر اساس برنامه ریزی های جدید اواخر 
خردادماه آغاز خواهد شد.تاکنون حضور 

پژمان جمشیدی، مهران احمدی، مهدی 
هاشمی و ریحانه پارسا در »کوسه« قطعی 
شده و دیگر بازیگران این فیلم پربازیگر 
که بر اســاس فیلمنامه ای از پیمان عباسی 
ســاخته می شود، در روز های آتی معرفی 

خواهند شد.
تعــدادی از عوامــل ایــن فیلم که 
تاکنون حضورشــان در این پروژه قطعی 
شده عبارتند از: کارگردان: علی عطشانی، 

تهیه کننده: ســید محمــد احمدی، علی 
عطشانی، نویسنده: پیمان عباسی، طراح 
صحنه و لباس: مجید علی اســلام، مدیر 
فیلمبرداری: محمود عطشانی، صدابردار: 
محمد شــاهوردی، طراح چهره پردازی: 
امید گلزاده، چهره پرداز: فرزانه زردشت، 
دستیار کارگردان و برنامه ریز: وحید مهین 
دوست، پشــتیبانی فنی: حیدر احسانی، 
مدیــر تولید: ســعید دلاوری، مدیر امور 

بین الملل: امید چوگانی، مجری طرح: بیتا 
فیلم تهران، مشاور رسانه ای و مدیر روابط 

عمومی بیتافیلم: مریم قربانی نیا.

گروه ســینما و تلویزیــون - آلن 
منکن سازنده موســیقی فیلم هایی مانند 
»علاء الدین« برای انیمیشن »طلسم شده« 

موسیقی متن می سازد.
آلن منکن که برای خلق موســیقی 
آثــار کلاســیکی چــون »زیــر دریا« و 
»مهمان ما باش« شــناخته می شود برای 
ساخت موســیقی متن انیمیشن »طلسم 
شده« انتخاب شــده است. این انیمیشن 
که احتمالاً نامــش هم تغییر خواهد کرد 
درباره دختر بچه ای است که باید طلسمی 
را بشکند که پادشاهی اش را به دو قسمت 

کرده است.

منکن سازنده موسیقی متن فیلم های 
فراموش نشــدنی مانند »پــری دریایی 
کوچــک«، »دیو و دلبــر«، »علاء الدین«، 
»گوژپشــت نوتــردام«، »پوکانتــاس«، 
»هرکول« و… اســت. اساســاً می توان 
گفت او ســازنده موســیقی تقریباً همه 
انیمیشــن های دیزنی در دوران رنسانس 

آن بوده است.
اســتخدام این آهنگساز خبر خوبی 
برای کمپانی »اســکای دنس انیمیشــن« 
اســت که از ســال ۲۰۱۹ جان لسِــتر را 
بــه عنوان رییس اجرایــی خود انتخاب 
کرد. لســتر یکی از چهره های شــاخص 

در انیمیشــن اســت که پیکسار و دیزنی 
انیمیشــن را دهه ها پیش برد. با این حال 
وی ســال ۲۰۱۸ به دنبال انتشار اخباری 
مبنی بر سوء رفتار جنسی از پیکسار خارج 
شــد و پس از آن استخدام وی در اسکای 
دنــس به این کمپانی ضربــه بزرگی زد؛ 
برای مثال اما تامپسون از صداپیشگی در 

انیمیشن »شانس« خودداری کرد.
منکن که هشــت جایزه اسکار در 
کارنامه اش دارد با همراهی ترانه ســرا و 
همکار تقریباً دایمی اش گلن اســلیتر و 
کریس مونتان تهیه کننده موســیقی برای 
فیلم هایی چون »پری دریایی کوچک« و 

»یخ زده« به این پروژه پیوسته است.
ایــن فیلم بلند انیمیشــن را ویکی 
جنسون کارگردان »شــرک« کارگردانی 
می کند. داســتان فیلم توسط لورن هانک 
و الیزابت مارتین نویسنده »مولان« نوشته 
شده است. لیندا وولورتون نویسنده »دیو 
و دلبر« نیز از دیگر نویســندگان فیلمنامه 

این انیمیشن است.

آلن منِکِن ۷۰ ســاله آهنگســاز و 
پیانیســت برنده ۸ جایزه اســکار است. 
منکن شــهرت فراوانی بــرای نگارش 
موســیقی بــرای انیمیشــن دارد و برای 
بســیاری از برجسته ترین آثار هالیوودی 
در این زمینه موســیقی ســاخته اســت. 
وی پس از آلفــرد نیومن )برنده ۹ جایزه 
اســکار( بیش از هر آهنگساز دیگری در 

بخش موسیقی شامل موسیقی متن و ترانه 
فیلم، اسکار برده است.

گــروه ســینما و تلویزیون - یکــی از خالقان کتاب های 
مصور اعــلام کرد که در برنامه کاری ۵ ســال آینده کمپانی 

مارول، ساخت قسمت ســوم فیلم »ددپول« جایگاهی 
ندارد.

به گفته راب لایفلد خالق شــخصیت 
کتاب های مصــور، طرفــداران فیلم های 

مارول نباید حداقل تا پنج ســال آینده انتظار 
ساخته شدن قسمت سوم فیلم سینمایی »ددپول« 

را داشته باشند.
لایفلد در مصاحبه جدید خود اعلام 

کرده است که تقویم کاری ۵ سال آینده 
دنیای سینمایی مارول را دیده است و 
»ددپول ۳« جایــی در برنامه های این 

کمپانی ندارد.
او گفــت: تــا زمانی که که یک 
فیلم در برنامه  قرار نگیرد، ســاخت 
آن جــدی گرفته نمی شــود؛ من فکر 

نمی کنم قسمت بعدی »ددپول« زودتر 
از پنج سال آینده ساخته شود.

زمانی که کمپانــی دیزنی کمپانی فاکس 
قرن بیســتم را در ســال ۲۰۱۹ خرید، حقوق 

ســاخت فیلم از شــخصیت های »مردان 
ایکس« را هم به دســت آورد و دو فیلم 

موفق را از شــخصیت »ددپول« در ســال های ۲۰۱۶ و ۲۰۱۸ 
ساخت. کوین فیگ تهیه کننده و رئیس کمپانی مارول اعلام 
کــرده بود که برنامه هایی برای وارد کردن مردان ایکس 
به دنیای مارول دارد، اما زمان مشخصی را به هواداران 

ارائه نداد.
کمپانی مارول تاکنون برنامه ساخت 
»بیوه سیاه«، »ابدی ها«، »شانگ چی«، »تیغه« 
و همچنیــن دنباله فیلم های ســینمایی »دکتر 
استرینج«، »ثور: رنگراک«، »کاپیتان مارول« 
»پلنگ ســیاه« و »مرد عنکبوتی: دور از 
خانه« را اعلام کرده اســت. دیرترین 
تاریخ اکــران در بین این فیلم ها، به 

سال ۲۰۲۲ می رسد.
تمامــی این فیلم ها برای رده 
سنی PG-۱۳ ساخته شده اند، اما 
»ددپول« رده ســنی R و بزرگسال 
دارد. راب لایفلد خالق شــخصیت 
کتاب های مصور معتقد است، به اندازه 
کافی علاقه برای دیدن دوباره شــخصیت 
»ددپــول« وجود دارد؛ پــس مارول باید 
زودتــر از موعــد برنامه ریزی شــده 
قسمت ســوم این فیلم سینمایی را 

بسازد.

گروه ســینما و تلویزیون - در حالی دســت اندرکاران فیلم 
سینمایی »لایه های دروغ« از ادامه فیلمبرداری این فیلم پس از رفع 
کامــل بحران کرونا خبر می دهند که همچنان از روند صدور پروانه 

ساخت آن گله مند هستند.
محسن صرافی تهیه کننده »لایه های دروغ« که به عنوان پروژه 
مشترک ایران و فنلاند ساخته می شود با اشاره به اینکه به دلیل بروز 
مشکل در تغییر و صدور پروانه ساخت جدید این فیلم، فیلمبرداری 
متوقف است، گفت: برای ادامه فیلمبرداری با دو بازیگر مطرح ایرانی 
به توافق رسیده ام و در حال رایزنی با سومین بازیگر ایرانی هستم تا 
به یاری پروردگار پس از رفع بحران کرونا، فیلمبرداری را مجدد آغاز 
کنیم.او با اشاره به اینکه بنیاد سینمایی فارابی بر مشارکت در ساخت 
این فیلم در همکاری با شــرکت فنلاندی »ســونرام پروداکشن« 
مصمم است، افزود: خدا را شاکرم که با عبور از ۵۰ درصد فیلمبرداری، 
تاکنون یک ریال از ایران خارج نشده و این فیلم با سرمایه شخصی و 

وارد کردن ارز به کشور تولید شده است.
صرافی تاکید کرد: با اطمینان راسخ می گویم، قطعاً »لایه های 
دروغ« تنها فیلم تولید مشــترکی خواهد بود که به دلیل حضور در 
پلتفرم تخصصی خریداران و پخش کنندگان در بازار فیلم جشنواره 
کن ۲۰۱۹ و رایزنی و عقد تفاهم نامه با شرکت های پخش فنلاندی، 

آمریکایی و کانادایی به بهره وری مالی خواهد رسید.
این تهیه کننده، با اعلام اینکه »آنتی رینی« و »آنو سینســالو« 
از بازیگران شــناخته شده فنلاندی در فیلم »لایه های دروغ« ایفای 
نقش کرده اند، بیان کرد: »کیئو نوروانتو«، سفیر فنلاند در ایران حامی 

مصمم و جدی این پروژه است و روند تولید این فیلم را به دقت دنبال 
می کند. متعجبم علیرغم آگاهی متولیان امر از موضع و نوع حمایت 
نماینده کشــور فنلاند، چرا باید حل مسئله حقوقی و روند صدور 
پروانه ســاخت جدید این فیلم پس از دوسال علیرغم تمامی نامه ها 
و رایزنی هــای لازم و قانونی همچنان با موانع جدی و گاهی تحلیل 

شخصی مواجه شود.
صرافــی در پایان گفت: تولید فیلم در دوران پســاکرونا که با 
مشــکلات جدی در روند تولید و اکران روبرو خواهد بود، بســیار 
دشوار است. موانع و مشکلات بسیاری را از آغاز شکل گیری پروژه 
طی ۱۰ ســال گذشته پشت سر گذاشته ام. در این راه رامین سهراب، 
کارگردان، بازیگر و یکی از تهیه کنندگان فیلم همچون من پایمردی 
کرده اســت. امیدوارم رفع مشکل موجود با تدبیر مدیران سینمایی 

ارشاد بدون آنکه توصیه ای برایم داشته باشند، مرتفع شود.

سیما تیرانداز
 به »کوسه« پیوست

آلنمنکنبرای»طلسمشده«آهنگمیسازد؛

پروژه جدید برنده هشت اسکار

گروه ســینما و تلویزیون -  یک سریال مســتند جدید با عنوان »سرنگتی« از 
سوی شبکه دیسکاوری در راه است. سریال مستند »سرنگتی« به کارگردانی جان داونر 
داستان گروهی از حیوانات را روایت می کند که در منطقه حیرت انگیز سرنگتی آفریقا 
زندگی می کنند. این سریال نشان می دهد آنها چگونه هم به نیاز خود برای زنده ماندن 
پاســخ می دهند و هم فرزندانشان را مدیریت می کنند و به عشق می رسند. نریشن این 

سریال را برای آمریکا، لوپیتا نیونگو بازیگر برنده اسکار روایت می کند.
داونر ۳۵ سال است که از حیوانات فیلم ساخته و ساخت »سرنگتی« این امکان 

را به وی داده تا دوربین خود را در سطحی گسترده به حرکت درآورد.
در این باره وی گفته اســت: در هیچ کجای دیگر دنیا چنین تراکمی از حیوانات 

باورنکردنی و متفاوت وجود ندارد؛ از بابون ها گرفته تا یوزپلنگ ها و شیرها.
برای نیونگو که با این موضوع غریبه نیست، روایت این مجموعه به معنی نگاهی 
متفاوت به حیات وحش است. برای او که در کنیا بزرگ شده و به »سافاری« نیز رفته، 
دیدن سرنگتی تجربه جدیدی است.وی در این باره گفت: این را بخشی از میراث خودم 
می دانم و عاشق این هستم که صدایی باشم که زندگی این موجودات را روایت می کند.
داونر می گوید: اســتفاده از صدای مردی سفیدپوســت برای روایت این فیلم ها 
خیلی کلیشــه ای شــده است و این آخرین چیزی بود که برای این سریال ممکن بود به 

آن فکر کنم.
نیونگو راوی این ســریال برای آمریکا و جان بویگا بازیگر »جنگ ســتارگان« 
راوی آن برای بریتانیا اســت.به گفته داونر این واقعیت که این دو بازیگر آفریقایی تبار 
با هم دوست و همکار هستند کمک می کند تا هر یک دیگری را کامل کنند.با توجه به 
فصل جوایز یادآوری این نکته هم مهم است که تنها دو زن سیاه پوست نامزد دریافت 
جایزه امی در بخش نریشــن شده اند که شامل ووپی گلدربرگ و آنجلا بست می شود.
صنعت ســاخت فیلم مســتند ظاهراً به دنبال ایجاد تغییر است و به تازگی یکی دیگر از 
مستندهای برجسته حیات وحش سال که »فیل« محصول دیزنی بوده، از صدای مگان 

مارکل بهره گرفته است.
کارگردان این فیلم بر تصویر کردن زندگی بابون ها در این فیلم خیلی تاکید دارد و 
می گوید کمتر به آنها پرداخته شده و داستانی از یک بابون نر مجرد که یک بچه بابون یتیم 
را زیر بال و پر می گیرد و بزرگ می کند، یکی از داستان های جذاب این مجموعه است.
این کارگردان می گوید در روزهایی که جهان در قرنطینه است، پادشاهی حیوانات 
قدرت بیشــتری می گیرد. وی از مردم می خواهد تا بــه این فیلم به صورت حیواناتی 
تماشایی نگاه نکنند بلکه چنان به فیلم نگاه کنند که بخواهند از آن یاد بگیرند. وی تاکید 
دارد که این روزها هوا پاک تر شده و حیوانات راحت تر زندگی می کنند. »سرنگتی« 

به صورت استریم در آمازون و هولو در دسترس است.

گــروه ســینما و تلویزیون - کار تصویربرداری دومین قســمت از مجموعه 
فیلم های »آواتار«، هفته آینده در کشور نیوزیلند از سرگرفته می شود.

جان لندو تهیه کننده مجموعه آواتار با انتشــار عکســی از وسایل و تجهیزات 
صحنه این پروژه ، ضمن اعلام این خبر گفت: وســایل صحنه مان برای آواتار آماده 

است و از این که هفته آینده به نیوزیلند برمی گردیم بی نهایت هیجان زده ایم.
از آن جایی که آواتار اولین فیلم مهمی است که پس از تعطیلی موقت پروژه های 
فیلمسازی به خاطر جلوگیری از گسترش کرونا، تصویربرداری را از سر می گیرد، این 

خبر برای اهالی سینما خبر بزرگی است.
چنــدی پیش جیمز کامرون کارگردان مجموعه فیلم های علمی-تخیلی آواتار 
اعلام کرد با وجود تعلیق تصویربرداری به دلیل شــیوع کرونا، فیلم آواتار ۲ در زمان 

مقرر یعنی دسامبر ۲۰۲۱ )آذر ۱۴۰۰( اکران خواهد شد.
بنابر جدول زمان بندی اعلام شــده از ســوی شرکت استودیو فیلمسازی قرن 
بیستم،  آواتار ۲ در ۱۷ دسامبر ۲۰۲۱ )۲۶ آذر ۱۴۰۰(،  آواتار ۳ در ۲۲ دسامبر ۲۰۲۳ 
)۱ دی ۱۴۰۲(،  آواتار ۴ در ۱۹ دسامبر ۲۰۲۵ )۲۸ آذر ۱۴۰۴( و آواتار ۵ در ۱۷ دسامبر 

۲۰۲۷ )۲۶ آذر ۱۴۰۶( اکران خواهند شد.  

سریال مستند حیات وحش در راه است

از سرگیری تصویربرداری »آواتار ۲« 
در نیوزیلند
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»ددپول ۳« در برنامه ۵ سال آتی مارول جایی ندارد

گروه سینما و تلویزیون -  ناشناخته 
بودن این جهان و نبود امکان طبیعی برای 
تجربه اش دلیل همین نامگذاری به »عالم 
غیب« است و خیلی طبیعی است که اگر 
کسی بتواند لحظه ای از این جهان غیب را 
تجربه کند و به اصطلاح با مرگ موقت رو 
به رو شود ماجرایی حیرت انگیز و پرآب 

و تاب برای شنیدن باشد.
ســوژه ای که خیلی سال ها پیش از 
این در کشــورهای آمریکایی و اروپایی 
دســتمایه مستندســازی هم قرار گرفته 
است و با کســانیکه تجربه مرگ موقت 

و یا تجربه ای نزدیک به مرگ داشــته اند 
گفتگو شده است. امسال این سوژه خیلی 
جدی به برنامه سازی تلویزیونی راه پیدا 
کرد و توانست در یک شبکه کم بیننده تر و 
تخصصی تر نسبت به شبکه های عمومی 

مورد توجه قرار بگیرد.
»زندگــی پــس از زندگی« یکی 
از ویژه تریــن برنامه های پیــش از افطار 
امسال در شبکه های سیما بود که در شبکه 
چهار ســیما روی آنتن رفت. این برنامه با 
سوژه هایی که برگزیده بود بیشترین قرابت 
را هم با این ماه معنوی پیدا کرده بود و یک 

خط سیر مشخص را پیگیری می کرد.
در ایــن برنامه هر شــب مردمانی 
دعوت شدند که به قصه گویی از بخشی 
از زندگی خود پرداختند؛ قصه هایی که این 
بار آن ها را از جهان مادی فراتر برده بود و 

دنیایی ورای این عالم را تجربه کرده بودند. 
هــر یک از این افــراد که به نوعی با مرگ 
موقت مواجه شده بودند مثلًا بر اثر تصادف 
یا حادثه ای به کما یا دیگر انواع بیهوشی و 
حتی مــرگ طبیعی رفته و برای لحظه ای 

یا مدتی روحشان توانسته بود جهان ها و 
اتفاقات دیگری را تجربه کند.

جذابیت این برنامه بــه ویژه برای 
بخشــی از مخاطبان شنیدن درباره اتفاقی 
بود که باید دیر یا زود بنا به حقانیت ادیان 

ابراهیمی تجربه اش می کردند اما دریافتی 
نســبت به دنیای پس از مرگ نداشــتند؛ 
دنیایی که به اذعان خیلی از مهمانان مدعو 
در برنامه »زندگی پس از زندگی« با تونلی 
از نور و روشــنایی آغاز می شد و همه اش 

آرامش و زیبایی بود.
چگونگی پرداخت به این روایت ها 
از زندگی پــس از مرگ تنها کارویژه این 
برنامــه نبود. این روایت ها به این دلیل که 
برای همه تجربه نشــده است، می تواند 
مورد تشــکیک و یا حتی افراط و تفریط 
در قضاوت نســبت به افرادی که مرگ را 
تجربــه کرده اند قرار بگیرد پس در برنامه 
تلاش شد به دور از قداست های معمول 
و صرفاً به شــکلی روایی به این موضوع 

پرداخته شود.
در بخش های مختلف برنامه نیز به 

صورت علمی و آکادمیک و در گفتگو با 
کارشناسان ایرانی و خارجی و عالمان دینی 
کشــور خودمان و دیگر ادیان در این باره 
بحث شــد و موضوع تجربه موقت مرگ 
از زوایای مختلفی در هر قسمت از برنامه 
نیز بررسی شد. همچنین یک اقدام برنامه 
نیز در اکثر قسمت ها درج رده بندی سنی 
برای مخاطب زیر ۱۵ ســال بود و به این 
ترتیب »زندگی پس از زندگی« توانست 
بسته ای کامل از یک برنامه رمضانی ویژه 
و متناسب با این ماه مبارک را رقم بزند که 

مخاطبان خاص و عام پیدا کرد.

»مرگ« و جهان پس از آن یکی از رازآمیزترین، ناشناخته ترین و در عین حال حقیقی ترین اتفاقاتی است که بشر می تواند در زندگی 
خود تجربه می کند. پایانی که پس از آن پایانی نیست و انسان تولد دوباره ای در هستی پیدا می کند. 

شبکه ای که با »تجربه مرگ« جان دوباره گرفت

گروه ســینما و تلویزیون - پرویز 
پرســتویی بازیگر شناخته شــده سینما و 
تلویزیون، دربــاره فیلــم »بادیگارد« و 
تشــابه شــخصیت حاج حیدر با سردار 
قاسم ســلیمانی گفت: قبل از اینکه ایشان 
برای دیدن فیلم بیاید، این اتفاق در جامعه 
افتاده بود که فکــر می کردند کاراکتر فیلم 
»بادیــگارد« تشــابهاتی با حاج قاســم 
ســلیمانی دارد. این تصادفــی بود و قرار 
نبود این شباهت وجود داشته باشد اما بعد 
صورت و محاســن باعث شد این شباهت 
وجود داشته باشــد. تاجایی که روزی که 
می خواســتند فیلم »بادیگارد« را ببینند، 
سردار فدوی و سردار سلیمانی بودند و من 
هم رفتم. وقتی حاج قاسم رسید و از راهرو 
به ســمت سالن سینما حرکت کرد، پوستر 
فیلم را که دید، گفت اینکه من هستم! خیلی 
برای او جالب بود که این شــباهت در واقع 
چطور رخ داده است. ولی تا آنجایی که من 

در خاطرم است، تعمدی در این کار نبود.
پرستویی در ادامه درباره واکنش حاج 

قاسم سلیمانی بعد از دیدن فیلم »بادیگارد« 
توضیح داد: ۲ ساعتی راجع به فیلم صحبت 
کرد. فیلم را خیلی دوست داشت. همیشه 
اعتقادم بر این اســت که می گویم وقتی در 
فیلمی بازی می کنم اول باید یک جمله من 
اضافه کند. من اول بــا خودم کار دارم. در 
صورتــی می توانیم برای مردم کار کنیم که 
اول از خودمان شروع کنیم. باید این اتفاق 
در من بیفتد و قطعاً جواب می دهد. همیشه 
اعتقاد دارم یک جمله کلیدی هست و باقی 

تزیینات و برای جلوه هستند.
»درد« باعث شد بازیگر شوم

وی ادامه داد: خدا شــاهد اســت که 
اولین باری که از من ســوال کردند چطور 
شد به سراغ بازیگری آمدی گفتم درد باعث 
شد به سمت این کار بیایم. احساس می کنم 
به دنبال ابزاری می گشتم که بتوانم چیزهایی 
را که از بیرون به درونم جاری و پخته شده 
است، بیرون بدهم. بازیگری ابزاری بود که 
به کمکم آمــد. »بادیگارد« هم همینطور 
بود. خیلی فاصله افتاده بود بین من و آقای 

حاتمی کیا.
بازیگر »آژانس شیشــه ای« افزود: 
حاتمی کیــا »دعوت«، »گــزارش یک 
جشن« و بعد »چ« را ساخت. بعد یکدفعه 
»بادیگارد« را ســاخت و باز به پست هم 
خوردیم. من احســاس کردم حاج حیدر 
ضبیحی ها هیچ وقت دیده نمی شوند. کسی 
که دوست ندارد اسمش را ببرم و زیر دست 
او آموزش می دیدم و خودش از اول انقلاب 
هنوز سر تیم است، می گفت بچه هایمان از 
ما خوششان نمی آید. در دانشگاه نمی گویند 
پدرمان محافظ است. هیچ وقت نمی گویند 
چون جلوه بدی دارد. من پیش خودم وقتی 
ایــن فیلمنامه را خوانــدم گفتم همه چیز 
این طوری نمی شود باید یک چیزی هم از 
تو در فیلم جاری شــود. به شکلی کار کنم 
که جوانی که پدرش محافظ است بتواند در 
مدرسه یا دانشگاه به او افتخار کند. محافظ 
یعنی کســی که جانش را در کف دستش 
گذاشته است. این بزرگوار به من می گفت 
هر رئیس جمهوری که آمده اســت من در 

مراسم های مهمشان هستم ولی شما من را 
نمی بینی. اگر دوربین را کمی زوم کنی من 
را می بینی که دارم مراسم را هدایت می کنم. 
همیــن آدم بعد از »بادیگارد« به من گفت 
ممنونم این فیلم را بــازی کردی. من الان 

جلوی خانواده ام پز می دهم.
پرستویی عنوان کرد: در »بادیگارد« 
یــک ســاعت مــا دوربیــن را خاموش 
کردیم ســر این جمله کــه بگوییم »من 
آمــده ام از شــخصیت نظام دفــاع کنم نه 
از شــخصیت های نظــام.« تصــور کنید 
چهل ســال از انقلاب گذشــته اســت و 
شــخصیت های زیادی می آیند و می روند. 
بعضی هایشان هم بدجوری می روند. آنجا 
بــرای من این مهم بود که بتوانیم این را جا 
بیاندازیم که ما قرار است از اصل نظام دفاع 
کنیم. در کشــور کانادا این فیلم اکران شده 
بود و مردم از سالن بیرون نمی رفتند. پیش 
خودم می گفتم الان باید من را تکه پاره کنند 
چون روایت هایی که درباره شان وجود دارد 
مبنی بر اینکه این ها سلطنت طلب هستند، 
به مملکت پشت کرده اند، رفته اند و دارند 
خوش می گذرانند. از دید آن ها هم این طور 
است که افرادی مثل کاراکتر بادیگارد باعث 
شــده اند که اینها از مملکتشان بروند. ولی 
چطور می شود که اینها می نشینند با این فیلم 

اشک می ریزند. من به عینه دیدم.
افتخار می کنم روستازاده ام

وی گفــت: من با افتخــار خودم را 
یک روســتازاده می بینم. خوشــا به حال 
روســتاهایی که به اینترنت مجهز هستند. 
چون در روســتایی که زادگاه من اســت و 
۲ هفته پیش آنجا بودم تا ســال پیش روزی 
یک ســاعت آب داشتند. تصور کنید وقتی 
یک روستایی روزی یک ساعت آب داشته 
باشــد چه اتفاقی خواهد افتــاد. الان آنجا 
یک اهدای قلــب داریم و من هم به عنوان 
یک عضــو کوچک اهدای عضو در هیات 
امنای آنجا هستم. یک کلیه و یک کبد آنجا 
هست که اهدا شده، بی آبی کلیه های اهالی 
را از کار انداخته است. من خوشحالم برای 
روستاهایی که می توانند این برنامه را روی 
اینترنت ببینند. امیــدوارم وزیر ارتباطات 
کاری کنــد که روســتای ما هــم اینترنت 
داشته باشند. روستایی به نام چارلی در ۵۰ 
کیلومتری همدان به سمت کبودرآهنگ که 

فاقد اینترنت است. این روستا جوان هایی 
دارد که ارتباطاتشــان با دنیا قطع است. تا 
چند سال پیش این روستا مدرسه نداشت. 
ما چندســال است مدرســه ۶ کلاسه دایر 
کرده ایم و ۶ سال است در آستانه بازگشایی 
مدارس کتــاب و لــوازم التحریر و کیف 
توزیع می کنیم. در همین مدرسه کتابخانه 

دایر کردیم.
شــهید بهروز پرستویی ۳ سال از من 
کوچک تر بود. سال ۶۱ در آزادی خرمشهر 
شهید شد. اسم فرزندم را به خواسته مادرم 
بهروز گذاشــتم. باوجــود اینکه کارهای 
زیادی کرده ام و همه را دوســت دارم هنوز 
وجود حاج کاظم در من ته نشــین است و 
رفتنی نیستاین بازیگر درباره برادر شهیدش 
گفت: شهید بهروز پرستویی ۳ سال از من 
کوچک تر بود. سال ۶۱ در آزادی خرمشهر 
شهید شد. اسم فرزندم را به خواسته مادرم 
بهروز گذاشــتم. باوجــود اینکه کارهای 
زیادی کرده ام و همه را دوســت دارم هنوز 
وجود حاج کاظم در من ته نشــین اســت 
و رفتنی نیســت. من بــا این نقش زندگی 
کرده ام. زمان ضبط فیلم ۲ شب خانه نرفتم 
و در آژانــس خوابیدم. گفتم من الان به درد 

خانــه نمی خورم. ۲ بــار در طی کار بدنم 
لمس شــد و نمی دانم آقای حاتمی کیا این 
را می دانند یا نه. نگذاشتیم بفهمد. هر کاری 
می کردم نمی توانســتم دستم را جمع کنم. 
حبیب رضایی گفت به اورژانس زنگ بزنیم 

گفتم نه درست می شــود. از فشار عصبی 
نصف بدنم لمس شــد. نگذاشــتم آقای 
حاتمی کیا متوجه شود چون روی کار تاثیر 
می گذاشت. حاتمی کیا فرقی نکرده است و 

به اقتضای روزگارش پیش می رود.
وی اظهــار کرد: برخــی می گویند 
پرستویی در همه چیز دخالت می کند. من 
در چه چیــزی دخالت می کنم؟ چیزهایی 
است که دارم می بینم و وظیفه دارم بگویم. 
من نه سیاستمدار هســتم بتوانم چیزی را 
تغییر بدهم نه می توانم نظام را جا به جا کنم. 
من آدم هستم و دارم زندگی می کنم. خیلی 
دوستان به من اعتراض می کنند که چرا در 
همه چیز اظهار نظر و قضاوت می کنی. من 
چیزهایی را که می بینم می گویم. همیشــه 
می گویــم من در مقابلتان نیســتم در کنار 
شما هســتم. یک جاهایی وظیفه دارم. در 
ایــن کار توزیع ارزاق کــه از ۱۱ فروردین 
شــروع کرده ایم از رسول خادم شنیدم که 
این هــا این طور رفتنشــان هــم یک جور 
اعتراض است؛ یعنی هر کاری می کنی یک 
چیزی می گویند. مگر من جانم را از ســر 
راه پیدا کرده ام که به یک چیزی این طوری 

اعتراض کنم.

پرستویی ادامه داد: اعتراض راه های 
مختلفــی دارد. خیلی از کســانی که برای 
گرفتن گریــن کارت آمریکا اقدام کرده اند 
و شــاید دلشان نخواهد اسمشان را بیاورم، 
می گویند این فرم را امضا کن. شــما یکی 

از کسانی هســتی که باید تایید کنی. گفتم 
خــوش به حال من. پس من چقدر راحت 
می توانم بروم و بیایم. همیشه وقتی خارج 
از کشــور رفتم هفته اولــش برایم جاذبه 
دارد. بعدش می شــوم مثــل پیرمردهای 
بازنشسته ای که جمعه تو کوچه می نشینند 
و به بقیه گیر می دهند. من متعلق به این آب 
و خاک هستم و با خاک انداز هم نمی توانند 
من را بیرون کننــد. این مملکت متعلق به 
من است و اگر جایی نظر می دهم احساس 
مســئولیت می کنم. من ۵۰ سال از عمرم را 
در این راه گذاشته ام. زبان کسانی شده ام که 
نمی توانند چیزی بگویند. من مشکلات را 
می گویم اما دخالت نمی کنم. وظیفه ام این 

است که عنوان کنم.
حــالا حالاها بایــد بدویم تا به 

تختی برسیم
بازیگر »بید مجنــون« گفت: روح 
ناصر عبدالهی شــاد. مــا ۲ آلبوم با هم کار 
کردیم اما جالب اســت بدانید هیچ وقت 
حضوری همدیگر را ندیدیم. شــبیه هیچ 
کســی نبود و کارش خیلی خوب بود. او 
یکی از کســانی اســت که خیلی حرف و 
حدیث می شنود همانطور که من می شنوم. 
برای مثال می گویند این آقا هم دنبال کاندیدا 
شدن اســت و برای خودش دنبال فرصت 
می گردد. به خیلی از ورزشکاران گفته ام که 
ســعی کنید یک تختی دیگر برای خودتان 
بســازید. غلامرضا تختی مدالش از خیلی 
از کشــتی گیرهای فعلی مــا کمتر بوده و 
یکبار هم به زلزله بوئین زهرا رفته اســت. 
مثل ما هر روز نمی رود. ولی با همان یکبار 
یک چیزی را در تاریخ به ثبت رســاند که 
حالاحالاهــا باید بدویم تا به او برســیم و 
پهلوانــی را از او یاد بگیریم. بدون تملق و 
چاپلوسی خیلی از ورزشکاران را دوست 
دارم و نگاهشان می کنم. کار من نگاه کردن 
اســت. از ۱۱ فروردین یک جورهایی در 
رکاب رسول خادم هستم. گاهی می گویند 
فلانی بازیگر معروفی است اما محبوب هم 
هست. یا می گویند فلان ورزشکار قهرمان 
اما پهلوان هست. عجیب روحیات پهلوانی 
را در رســول خادم دیــده ام. همه چیزش 

سرجای خودش است.
وی در واکنش به انتقادات نســبت به 
فیلم اخیرش در سینما تاکید کرد: خوشحالم 

کــه با بازی در »مطــرب« به جماعتی که 
کارشــان و حرفه شان خوانندگی بود، ادای 
دین کردم. نوید محمدزاده را خیلی دوست 
دارم. امیــدوارم در راهــی که پیش گرفته 
همینطور با موفقیت های پی در پی به جلو 
برود. او بســیار جوان نازنین و برازنده ای 

برای هر جایزه ای که می گیرد، است.
پرســتویی گفت: کانــون پرورش 
فکری جایی اســت که مــن افتخار این را 
دارم که تربیت هنری ام را از آنجا شــروع 
کردم. الان یک کمی پرت افتاده اســت اما 
عباس کیارســتمی ها از آن بیرون آمد. رضا 
کیانیان از کســانی اســت که هم نسل من 
اســت و می دانم استخوان ترکانده، در این 
کار و وقت گذاشــته و سال هاست از زمان 
تئاتر و دانشــکده هنری زیبا تا به امروز کار 
کرده اند و کارهایشان هم ارزشمند و موثر 

بوده است.
وی در پاســخ به اینکه ســیمرغ ها، 
لوح هــای تقدیر خود را در کجا نگهداری 
می کند، گفت: خدا آقای انتظامی را بیامرزد. 
قرار بــود موزه ای راه بیاندازیم و آنها را در 
آنجا نگهداری کنیم و نشــد. من رکورد دار 
سیمرغ گرفتن نیستم به اعتقاد من آدم هایی 
که لباسشــان را به تن کــردم صاحب این 
سیمرغ ها هستند. هر آدمی روی کره زمین 
بالاخره یک جوری فیتیله اش را می کشد و 
باید شبش را بگذراند. یکی کارتن خواب 
اســت و دیگری در پنــت هاوس زندگی 
می کند. هر کســی یک جایی شبش تمام 
می شود اما همه به کارهایی که کرده اند، فکر 
می کنند. من به خاطر همین چیزها شب ها 
خواب ندارم. به این مســائل فکر می کنم. 
مادرم پایم را به خودش می بست و می گفت 
یــه کمی بخواب. من او را خواب و پایم را 
باز می کردم و می رفتم. بیشــترین زمانی که 
خوابیده ام ۳ یا ۴ ساعت بوده است. ساعتی 
که می خواهم بخوابم، موبایلم را در شــارژ 
می گذارم و چشــم هایم را می بندم تازه با 
خودم کار دارم. حســاب و کتاب و جمع 

بندی می کنم.
پرســتویی در پایان گفت: به خدا من 
از هیچکس طلبکار نیســتم و سعی کرده ام 
به کســی هم بدهکار نباشم. بدهکاری من 
زمانی اســت که احســاس کنم کاری که 

انتخاب کردم، خوب نبوده است.

پرویز پرستویی ضمن مرور برخی ناگفته ها از فیلم سینمایی »بادیگارد« به کارگردانی ابراهیم حاتمی کیا 
درباره شخصیت »حاج حیدر« گفت: سردار سلیمانی وقتی تصویر روی پوستر فیلم را دید گفت این که منم.
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ناگفته های پرویز پرستویی 
از »بادیگارد«

پرســتویی عنوان کرد: در »بادیگارد« یک ساعت ما دوربین را خاموش 
کردیم ســر این جمله که بگوییم »من آمده ام از شخصیت نظام دفاع کنم 
نه از شخصیت های نظام.« تصور کنید چهل سال از انقلاب گذشته است 
و شخصیت های زیادی می آیند و می روند. بعضی هایشان هم بدجوری 
می رونــد. آنجا برای من این مهم بود که بتوانیم این را جا بیاندازیم که ما 
قرار اســت از اصل نظام دفاع کنیم. در کشــور کانادا این فیلم اکران شده 
بود و مردم از ســالن بیرون نمی رفتند. پیش خــودم می گفتم الان باید 
من را تکه پاره کنند چون روایت هایی که درباره شــان وجود دارد مبنی 
بر اینکه این ها ســلطنت طلب هستند، به مملکت پشت کرده اند، رفته اند 
و دارند خوش می گذرانند. از دید آن ها هم این طور اســت که افرادی مثل 
کاراکتر بادیگارد باعث شده اند که اینها از مملکتشان بروند. ولی چطور 
می شود که اینها می نشینند با این فیلم اشک می ریزند. من به عینه دیدم.


